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1. ПАСПОРТ КОМПЛЕКТА ОЦЕНОЧНЫХ (КОНТРОЛЬНО-ИЗМЕРИТЕЛЬНЫХ) МАТЕРИАЛОВ
[bookmark: _Toc360434214][bookmark: _Toc360378640][bookmark: _Toc360378406][bookmark: _Toc332624370][bookmark: _Toc332624032][bookmark: _Toc332623356][bookmark: _Toc332622678][bookmark: _Toc317462899]1.1.Область применения
Комплект оценочных (контрольно-измерительных) материалов предназначен для оценки освоения учебной дисциплины ОУП.04. Иностранный язык (английский) по специальности 35.02.16 Эксплуатация и ремонт сельскохозяйственной техники и оборудования.
1.2.Процедура оценки и система оценивания
В результате освоения учебной дисциплины ОУП.04. Иностранный язык (английский) обучающийся должен обладать предусмотренными ФГОС по специальности35.02.16 Эксплуатация и ремонт сельскохозяйственной техники и оборудования следующими умениями, знаниями, которые формируют профессиональную компетенцию, и общими компетенциями:
У1-уметь составлять рассказ по заданной теме с включением оценочных суждений, высказыванием своей точки зрения и обоснованием её с использованием специализированного лексического  словаря;
У2 -уметь вести диалоги используя оценочные суждения в ситуациях официального и неофициального общения;                                                                                       
У3-уметь читать аутентичные  тексты различных стилей, включая тексты профессиональной направленности с полным пониманием прочитанного;                                                                                                         
У4-уметь читать аутентичные тексты различных стилей с основным пониманием содержания;
У5- уметь читать аутентичные тексты различных стилей с извлечением необходимой информации;                                                                                                       
У6-уметь понимать прослушанные тексты с общим охватом содержания;                                                                                                      
У7-уметь понимать прослушанные тексты с извлечением необходимой информации;
У8 - уметь описывать предложенные ситуации и писать личное письмо используя речевые клише изучаемого языка;                                                                                                      
У9-уметь писать официальное письмо (деловые бумаги) с использованием специализированной лексики.                                                                                                      
З1- роль иностранного языка в современной жизни;                                                                                                      
З2- структура изложения биографических сведений о своей семье, о её жилищных условиях, о жизни великих людей страны изучаемого языка;
З3-план описания внешних и внутренних особенностей личности, увлечений, интересов;
З4-географические, исторические, экономические и культурные особенности своей страны и страны изучаемого языка;
З5-идеология и проблемы мировых молодёжных движений, студенческих фестивалей;
З6-принципы здоровье - сберегающих технологий и основы ЗОЖ;
З7-общие сведенья о традициях питания страны изучаемого языка, принципы производства экологически чистой продукции;
З8-общие положения социально - рыночной экономики страны изучаемого языка;
З9-направления экологической работы страны изучаемого языка, современные технологии;
З10-некоторые сведенья о выбранной профессии, о её роли в экономике нашей страны;
З11-минимальный лексический словарь профессионально- направленных терминов;
З12-принципы проектной работы;
З13-грамматические основы изучаемого языка.

1.3. Промежуточная аттестация.
Промежуточная аттестация проводится в форме зачета во 2 семестре.
	Шифр
	Наименование элемента программы
	Вид промежуточной аттестации
	Форма проведения

	ОУД.03.
	Иностранный язык (английский)
	[bookmark: _GoBack]зачет
	Устно, тестирование



1.4.Инструменты для оценки освоения дисциплины 
	Наименование действия (умения), проверяемого в рамках компетенции
	Критерии оценки
	Методы 
оценки
	Место проведения оценки
	Проверяемые
 результаты обучения

	понимать общий смысл четко произнесенных высказываний на известные темы (профессиональные и бытовые)
	осознанность знаний, умений и навыков.
	Оценка выполнения практического задания. Оценка выполнения самостоятельной работы.
	Кабинет иностранных языков
	относительно полно понимать высказывания собеседника в наиболее распространенных стандартных ситуациях на известные темы (профессиональные и бытовые)


	понимать тексты на базовые профессиональные темы

	полнота, систематичность, осознанность знаний, умений и навыков.
	Тестирование.
Зачет.
Оценка выполнения практического задания.
	Кабинет иностранных языков
	Понимать основное содержание несложных текстов монологического и диалогического характера на базовые профессиональные темы

	участвовать в диалогах на знакомые общие и профессиональные темы
	полнота, глубина, прочность, осознанность знаний, умений и навыков 
	Оценка выполнения практического задания. Оценка выполнения самостоятельной работы.
	Кабинет иностранных языков
	участвовать в диалогах, используя оценочные суждения, в ситуациях официального и неофициального общения на знакомые общие и профессиональные темы

	строить простые высказывания о себе и о своей профессиональной деятельности
	прочность, систематичность, оперативность, осознанность знаний, умений и навыков.
	Оценка выполнения практического задания. Оценка выполнения самостоятельной работы.
	Кабинет иностранных языков
	рассказывать о себе и о своей профессиональной деятельности, кратко передавать содержание полученной информации.

	кратко обосновывать и объяснить свои действия (текущие и планируемые)
	прочность, оперативность, осознанность знаний, умений и навыков.
	Оценка выполнения практического задания. Оценка выполнения самостоятельной работы.
	Кабинет иностранных языков
	беседовать о себе, своих планах, соблюдая правила речевого этикета.

	писать простые связные сообщения на знакомые или интересующие профессиональные темы
	полнота, оперативность, осознанность знаний, умений и навыков.
	Оценка выполнения практического задания. Оценка выполнения самостоятельной работы.
	Кабинет иностранных языков
	Писать личное письмо, заполнять анкету, письменно излагать сведения о себе в форме, принятой в стране/странах изучаемого языка.

	правила построения простых и сложных предложений на профессиональные темы
	Осознанное применение полученных знаний, умений и навыков.
	Оценка выполнения практического задания. Оценка выполнения самостоятельной работы.
	Кабинет иностранных языков
	Определять структуру простого и сложного предложения, устанавливать логические, временные, причинно-следственные, сочинительные, подчинительные и другие связи и отношения между элементами предложения и текста

	основные общеупотребительные глаголы (бытовая и профессиональная лексика)
	прочность,  осознанность, правильность применения полученных знаний, умений и навыков.
	Оценка выполнения практического задания. Оценка выполнения самостоятельной работы.
	Кабинет иностранных языков
	Правильно пользоваться основными грамматическими средствами английского языка

	лексический минимум, относящийся к описанию предметов, средств и процессов профессиональной деятельности
	прочность, систематичность, осознанность знаний, умений и навыков 
	Тестирование. Оценка выполнения практического задания.
	Кабинет иностранных языков
	Правильно употреблять лексику в зависимости от коммуникативного намерения; обладать быстрой реакцией при выборе лексических единиц.

	особенности произношения
	Систематичность, осознанность знаний, умений и навыков
	Оценка выполнения практического задания.
	Кабинет иностранных языков
	Знать технику артикулирования отдельных звуков и звукосочетаний.
Соблюдать ударения в словах и фразах.

	правила чтения текстов профессиональной направленности
	полнота, глубина, прочность, систематичность, оперативность, осознанность знаний, умений и навыков.
	Тестирование.
Зачет.
Оценка выполнения практического задания. Оценка выполнения самостоятельной работы.
	Кабинет иностранных языков
	Читать аутентичные тексты различных стилей: публицистические, художественные, научно-популярные, прагматические, используя основные виды чтения (ознакомительная, изучающая, поисковая/просмотровое) в зависимости от коммуникативной задачи.




2.1. Материалы для проведения текущей аттестации

Типовые задания для оценки освоения учебной дисциплины

Тема 1.Индивидуальный проект по теме. 
Тема 2.Групповой проект по теме.
Тема 3 .Диалог по теме
1. Have you a family? Is it large or small? How many are you in the family? Are you all great friends? 
2. Does your mother work? What is she? Is she fond of her job?  
3. What is your father? How old is he? Is he your mother's senior?  
4. Have you a sister or a brother (or both)? What is your sister? What's her name? How old is she?   
5. Your brother is a student, isn't he? What is he going to be? Is he your senior or junior?  
6. Are you married? Who are you married to? Have you any children?
7. Have you many relatives? Where are they? 
8. Your mother's sister is your aunt, isn't she? And what is your mother's brother?  
9. Have you grandparents? Are they retired pensioners? How old are they? 
10. Have you any nieces or nephews? Are you fond of them? Do you often see them?

Тема 4.Сообщение по теме.
Тема 5.Презентация по теме.
Тема 2.2: беседа по теме «Мой друг»
1 .Who is your best friend?
2. Where does your friend study?
3. How does your friend look like?
4. What kind of sport does your friend like?
5. How did you make friends?
6. What do you have much in common?
7. Do you like to spend your free time with your friends?
8. Can you call all your friends faithful?
9.	Is the sense of humor important in friendship?
10. What are the hobbies of your friends?

Тема 2.3: беседа по теме «Жилье»
1. What place are you from? 
2. Have you a flat or a house? 
3. How many rooms are there in your flat (house)?
4. What floor is your flat on? Is it convenient to live on theground floor? (on the top floor?). Is there a lift in your house?
2. What modern conveniences are there in your flat? Is there a chute for refuse? Have you got a gas or an electric stove? Does it take much time to cook breakfast (to boil the kettle) on a gas stove? What furniture is there in the kitchen? Do you have your meals in the kitchen or in the dining-room?
3. Which is the largest room in your flat? Whose join is it? What is there in this room? Is there much furniture in this room? What is there in the centre of the room? Are there any pictures on the walls? What is there on the floor?
4. You have a room of your own, haven't you? Is it warm and light? It is not very large, is it? What pieces of furniture are there in your room? Where do you keep your books? There is a wardrobe in your room, isn't there? What colour curtains are there on the windows? What colour is the wallpaper in your room? Where do you sleep? Are there any arm-chairs in your room?
Тема 2.4: беседа по теме «Моя профессия»
1. What subjects are you good at?
2. What do you study? What's your main subject?
3. What made you decide to go to this college?
4. Which is harder: to study in college or in school?
5. What advice would you give a secondary-school pupil who is about to goto college?
6. Does education guarantee a good job?
7. How long have you been interested in this profession?
8. What does this specialist do?
9. Where does he or she work?
10. What education and skills are required?

11. How do you prepare for this career?
12. What are the advantages and disadvantages of this profession?
13. What are the jobs within this profession?

Тема 2.5; 2.6: беседа по теме «Мой колледж. Мой рабочий день»
1. When do you usually get up on your working day?
2. What do you do in the morning when you get up?
3. What do you have for breakfast?
4. How much time does it take you to get to your school?
5. Do you have dinner at home or at the school canteen?
6. What do you usually have for dinner?
7. Do you often go to the library?
8. Do you go in for sports?
9. When do you usually go to bed?
10. You are a student, aren't you? 
11. What faculty do you study at? 
12. What foreign languages do you study? 
13. What year student are you? 
14. How many lectures do you have weekly? 
15. Do you attend them regularly? 
16. What is your favourite subject? 
17. How many exams will you have in summer? In what subjects? 
18. Do you work regularly or by fits and starts? 
19. Are there any students' scientific societies at your faculty? Are you a member of any? What research work have you done? 
20. Are there any sport societies and theatrical groups at the faculty? Have you ever taken part in an amateur performance?

Тема 2. 7; 2.8 беседа по теме «Мое свободное время. Мое увлечение, хобби»
1. What is a hobby?
2. What kinds of hobby do you know?
3. What is the most popular hobby among Englishmen?
4. What is your hobby?
5. Will your hobby help you in your future life?
6. It is a matter of taste. How do you understand this proverb?
7. What books do you like to read?
8. What music do you like to listen to?
9. Do you go in for sports?
10. What sport do you go in for?
Рубежный контроль
Раздел 1.
Тема 2.1: рассказ по теме «Моя семья»
My family is ...(small).	
There are . .. (three) of us in the family.
We spend/don't spend a lot of time together.
We go to . . ., visit.. .
My mum's name is ...
She is a . . . (teacher). 
She works in/at a .... .
My dad's name is ...
He is a ...	
He works in/at a ...	
My brother(s)/sister(s) is (are)...       
We all have our duties about the house. 
My mum . ..; my dad . . .,I.. . 
I think our family is ...

Тема 2.2: рассказ по теме «Мой друг»
1. Have you got many friends?
2. Who is your best friend?
3. When did you make friends?
4. Whatisyourfriend?
5. Howoldishe?
6. Ishemarried?
7. Wherewasheborn?
8. Where does he live now?
9. What does he look like?
10. Does he study at college?
11. What year student is he?
12. What is his future profession?
13. Wheredoeshework?
14. Can you rely on friend in everything?
15. Do you often spend time together?
16. What is your friend’s hobby?
Тема 2.3: индивид.проект по теме  «Жилье»
Тема 2.4: рассказ  по теме «Моя профессия»
1. When I studied at school, I was (especially) good at...
2. At school I got into the habit of ...
3. I took to ...
4. Then I decided to become a . . . / I've always wanted to be a .
5. Therefore I entered the .. . college.
6. I must study for ... years.
7. To become a good . . . you need ...
8. The job duties of a ... are . . .
9. To my mind job prospects for ... are ...
10. The career options are ...		
11. I think I shall make...
Тема 2.5; 2.6: тестирование по теме «Мой колледж. Мойрабочийдень»

Тест 1 

1. My college is a (modern, old) . . .-storeybuilding.
2. In front of the college building we can see
3. There is/are . . . behind it.
4. The college is equipped with . . .
5. The teachers use ... at the lessons.
6. There are ... on the ground floor;... on the first floor
7. When we enter the . . . classroom, we can see . . .
8. Our students try to take good care of ...
Тест 2 
A Dream Classroom
Complete the following text with the words and phrases.
DVD player, swimming pool, to take care, gymnasium, library, book, laptop, DVD discs, books, potted plants, window sills
Our technical school is very modern. There is a……on the second floor and a….on the ground floor where we swim a lot. We have a large	with a lot of	in it. We can take any…….we need. At the Maths or Physics lessons the teacher uses a	to explain a new theme to us. In our English classroom we have a	and we use…….with films, texts and exercises. Our classroom is full of	which stand on the………..My groupmateslike	of them.

Тест 3 
Choose the correct preposition from the box where necessary.
for, by, in (7), on (3), into (2), to, from, over, at (3), of (3), in front of, under, behind, next to, with (2), across
1.	When you come	the classroom, you can see rows	desks anda teacher's table.
2. There are flowers	the pots	the window sills.
3. We go	college five days	a week.
4	7 o'clock exactly my alarm clock wakes me up.
5	Thursdays we have an additional class	Computer Science.
6. Alexander leaves	the college and goes	home	bus.
7. The teacher writes	the board and we make notes	our exercise books.
8	seminars you have to speak	the class.
9	the college you can find a big garden.
10	our reading room the students can take any book	the shelf andwork	it ….the desk.
11. I don't see a desk	the room. - It's built	the bookcase. When youpull this drawer, it turns into a desk.
12	the hall there are laboratories	monitoring equipment.
13.The teacher's table is	the window.
14	the middle	the room there is a glass table with documentsdisplayed	the glass.
15.The ideal place	a flat-screen TV	my living room is	the fireplace.

Тест 4

My working day (to begin) at 7 o'clock.I (to get) up, (to swim (to do) my morning exercises.It usually (to take) me fifteen brother (to jog) in the park.I occasionally (to jog) with him. (to have) breakfast. My father and I (to leave) home at 8 o’clock to his factory.My mother (to be) a doctor, she (to leave) her evening the whole family (to gather) in the living room.My on TV.My mother (to knit). My sister (to draw) or (to play) younger brother (to try) to build a ship model. 
Тема 2. 7: рассказ по теме «Мое свободное время»
       Тема 2. 8: групповой проект по теме.

2.2. Материалы для проведения промежуточной аттестации

Задание №1:Прочтите и переведите текст на русский язык.
Задание №2: Ответьте на вопросы к тексту.

Вариант I
An office worker
	Modern business is done chiefly in an office, and office work usually means variousforms of communication.
	How do you do? Allow me to introduce myself. I am Victor Dolgov. I am an officeworker. I am Sales Manager of a joint venture. My office is in Russia. It is in Zelenograd. Zelenograd is a suburb of Moscow.
	Now I am away on business abroad. I am in Britain. I am a visitor to London. Our company is going to do business with an English firm. My wife Irina Dolgova is not anoffice worker. She is a teacher. She is a teacher of English. My wife is in London, too.She is a trainee at an English company. It is a leading computer manufacturer in Britainand overseas.
1. What is Victor Dolgov?
2. What is his wife?
ВариантII 
A day at school
	Come and spend a day in an English school! It is nearly 9 on a Monday morning and the boys and girls are coming to school again, after Saturday and Sunday free. Some of them walk to school, and some come on their bicycles, and others, who live far from the school, come by bus. They are wearing their school uniform and carrying their bags full of books.
	It is 11 o'clock: time for the mid-morning break. The boys and girls go out into the playground to take their milk: every boy and girl at school in England is given a third of a pint of milk every day.
	After break there are more lessons. Then it is 1 o'clock. Time for lunch! Many schoolchildren in England have their lunch at school, though some, who live very near to their school, go home.
1. When are English boys and girls coming to school?
2. When they have lunch?
ВариантIII
My free time
	Hello! I'm Robin.Now, as to how I spend my time. It goes very quickly. Well, I think that I watch some television most days. I watch a lot of news programmes. I always watch the news, or current affairs programmes. I'm quite a sports fan as well. So if there's any sport on I watch it: tennis, rugby or something like that.
	I have a sister, Joan who's eleven. She watches children's TV quite often when she comes back from school. Children's television lasts about an hour and a half. Sometimes she sits right from beginning to end and other times when she gets bored Joan switches it off and goes to the art studio or meets her friends. As for our parents, my father hates TV. He says that there are lots of programmes which are not for children and teens and he gets really angry about such programmes. He himself likes gardening or playing golf with our neighbour. So, it's very difficult to say, what the right way is for different people how to spend their free time.
1. How does Robin spend his free time?
2. How does his sister spend her free time?

Вариант IV 
Is Life Dull Without a Hobby?
	It's very pleasant to have an interesting job and learn to do it well. But so many people can’t live without a hobby! Some take photos or make films and slides, and spend a lot of time with their cameras, others dance or sing.
         One of my friends collects stamps. He’s already got over three thousand stamps from different countries Great Britain and the United States. Holland and Denmark, Sweden and Switzerland, China and Japan, Such a lot of lovely stamps of different sizes and colours!
       My friend keeps his stamps in albums, and is very careful with them. The stamps help him to learn a lot of interesting things about the countries of the world, their peoples, dates and events. When people ask him questions, he’s ready to give answers and explanations, and it’s always interesting to listen to him. Isn’t it an excellent example of a useful hobby!
1. What hobby has one of the friends?
2.  Why is the collecting stamp a useful hobby?
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